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 Министар спољних послова Србије Ивица Дачић рекао је да је за Србију сарадња с
НАТО важна и да Србија жели да она буде још боља, али да се војна неутралност земље
ниједног тренутка не доводи у питање.

  

  "Сарадња са НАТО заснована је на јасним премисама и почива на уважавању политике
војне неутралности Србије, без условљавања наше земље да постане чланица Алијансе.
Истовремено, присутна је отвореност Србије да додатно унапредимо политички дијалог
и конкретну сарадња са НАТО у свим областима од заједничког интереса (...) Политика
војне неутралности, као основа наше политике не само према НАТО, већ и према сваком
другом војном савезу, не доводи се у питање", рекао је Дачић на отварању
конференције "Пролазимо кроз зидове" у оквиру седме Београдске НАТО недеље.   

Према његовим речима, Србија разуме одлуку својих суседа да постану чланице НАТО и
да зато очекује њихово разумевање за контакте и сарадњу Београда са државама које
нису у НАТО.

  
  

Присутна је отвореност Србије да додатно унапредимо политички дијалог и конкретну
сарадња са НАТО у свим областима од заједничког интереса

    

Дачић је навео да је ситуација на Косову важан део сарадње с НАТО и да је Косово за
Србију највећи политичко-безбедносни изазов.

  

"Од Алијансе очекујемо да са разумевањем сагледава и подржава наше приоритете, што
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се нарочито односи на Косово и Метохију. Сматрамо да само компромисно решење
постигнуто дијалогом Београда и Приштине, уз подршку међународне заједнице, може
да обезбеди трајни мир и стабилност. Не постоји ни један разлог да нешто што усагласе
две стране не буде прихватљиво за било којег трећег актера", изјавио је шеф српске
дипломатије.

  

Он је поновио и противљење Србије претварању "Косовских безбедносних снага" у
"Војску Косова", и навео да се тиме крши резолуција 1244 Света безбедности и угрожава
регионална и шира стабилност.

  

Ти и други једнострани потези Приштине, навео је Дачић, представљају наставак
политике свршеног чина коју део медјународне заједнице, медју којима је и велики број
чланица НАТО, прећутно подржава.

  

"Прављење вештачких баланса у одговорности, када је потпуно јасно ко је одговоран за
прекид дијалога, не доприносе поновном отпочињању разговора Београда и Приштине",
навео је српски министар.

  

Шеф српске дипломатије је навео и да Србија од КФОР-а очекује да спречи нове уласке
косовских снага безбедности на север Косова.

  

Дачић је такође навео да односи Србије и НАТО, упркос узлазном тренду, остају
деликатни због бомбардовања СР Југославије 1999. године.

  
  

Србија разуме одлуку својих суседа да постану чланице НАТО

    

"Са жаљењем подсећам да је НАТО 1999. године интервенисао без овлашћења СБ УН,
што за нас недвосмислено представља акт агресије на једну суверену земљу, који је
проузроковао огромне жртве и материјална разарања. Те догадјаје не можемо да
заборавимо и увек ћемо се сећати оних који су страдали", рекао је Дачић.
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Он је додао да и 20 година касније Београд и НАТО имају различита гледишта о
збивањима 1999. године, али да сви сви учесници тих догађаја имају одговорност да
кроз сарадњу очувају мир и стабилност у региону.

  

Дачић је рекао и да је Србији, као кандидату за чланство у ЕУ, стабилност веома важна
као и развијање што бољих односа с најзначајнијим играчима на светској сцени.

  

"Србија настоји да са најзначајнијим актерима медјународне политике развија што је
могуће боље односе, чинећи тиме сопствену безбедност одрживом. С друге стране, као
држава кандидат за чластво у ЕУ, наша земља даје пун допринос унапредјењу
стабилност на овом делу европског простора, што је изузетно важно и за укупну
европску безбедност", навео је Дачић.

  

Према његовим речима, Србија је "одговоран, предвидљив и кредибилан" партнер на
међународној сцени, спреман да се укључи у нове европске иницијативе кад год за то
постоје услови.

  

Дачић је навео да су спољнополитички приоритети Србије заштита суверенитета и
територијалног интегритета земље, чланство у ЕУ, промоција регионалне сарадње и
неговање пријатељских и партнерских односа на глобалном плану и изразио наду да
чланице НАТО и други партнери то разумеју.

  

"Неопходан је заједнички ангажман како бисмо очували мир, безбедност и стабилност и
постигли просперитет. До тог циља може се стићи једино јачањем сарадње и поверења,
као и спремношћу и одговорношћу да речи увек буду преточене у дела и да све што је
договорено буде потврдјено и спроведено, без изузетка и без условљавања", изјавио је
Дачић.

  

Видети још: 
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Центар за евроатлантске студије у оквиру пројекта Београдска НАТО недеља
организује конференцију "Пролазимо кроз зидове" - међу говорницима Ивица
Дачић, Милан Мојсиловић, Ентони Годфри, Волфганг Петрич...

  

(Бета)
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